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Mihai Chirica nu va mai deține 
majoritatea în noul Consiliu Local. Se 
anunță un blocaj total pentru edil, 
proiectele acestuia nu vor mai fi 
aprobate 

 
După aproape 10 ani de când ocupă funcția de 

primar al municipiului Iași, Mihai Chirica nu va mai 
deține majoritatea în Consiliul Local. Dacă în ulti-
mul mandat edilul a reușit să obțină o majoritate 
prin alianța PNL-PMP și cu ajutorul fostului vice-
primar Cezar Baciu, care a trădat USR, dar și cu 
actualul viceprimar, tot din USR, Răzvan Timof-
ciuc, în viitorul CL se anunță vremuri grele pentru 
Mihai Chirica. 

Mihai Chirica nu va mai avea 
majoritate în noul Consiliu Local. 
Blocaj total pentru edil  
În urma alegerilor locale și europarlamentare 

care au avut loc pe data de 9 iunie 2024, PNL va 
avea în CL șapte reprezentanți, ADU (Alianța 
Dreaptă Unită) va avea șapte consilieri locali, PSD 
va avea șapte consilieri locali, AUR va avea patru 
consilieri locali, iar CURAJ va avea trei consilieri 
locali. Astfel, este prima dată când Mihai Chirica 
va avea o opoziție puternică, iar crearea unei 
alianțe îi va da mari bătăi de cap. Este important 
de știut că actualul Consiliu Local va rămâne în 
funcție până pe data de 27 septembrie 2024.  

Din discuțiile pe care reporterii BZI le-au avut 
cu o parte dintre viitorii consilieri locali, cel mai 
probabil scenariu este  PSD – ADU – AUR, care ar 
putea face alianță, astfel, aceștia vor obține ma-
joritatea absolută cu 17 consilieri locali. Cele trei 

organizații politice, dacă vor decide să se 
unească, ar putea avea un viceprimar, iar, cel mai 
probabil, acesta va fi din PSD. Acest lucru ar fi o 
premieră pentru primarul Mihai Chirica, care va fi 
blocat în CL, având o opoziție puternică. În acest 
sens, proiectele edilului nu vor mai trece cu ușu-
rința de până acum.  

În acest scenariu, din cauza lipsei unei majo-
rități în Consiliul Local, există posibilitatea ca 
Mihai Chirica să întâmpine probleme, iar proiec-
tele imobiliare să nu mai treacă de plen. Dar edilul 
își va găsi scuze, va susține că dezvoltarea orașu-
lui nu este posibilă din cauza opoziției.   

O altă variantă de scenariu ar fi o alianță între 
PSD – USR – CURAJ, aceștia ar putea forma o ma-
joritate cu 16 consilieri și să numească un vicepri-
mar, și ar avea putere de decizie și de a conduce 
toate comisiile din instituție. Nici acest scenariu 
nu este în favoarea edilului Mihai Chirica, ales de 
o parte dintre ieșeni pentru a-i reprezenta, acesta 
nu va mai avea nicio putere de decizie.  

Amintim că anul trecut, după ce trădătorul 
Cezar Baciu a fost exclus din USR și, implicit, a 
trebuit să părăsească scaunul de viceprimar, 
acesta a fost înlocuit de edilul Mihai Chirica cu 
USR-istul Răzvan Timofciuc, pentru a avea, din 
nou, majoritate în CL. 

Singura șansă pentru Mihai Chirica, 
alianța PNL-PSD-AUR 
Singura variantă prin care Mihai Chirica ar mai 

putea obține o majoritate ar fi prin alianța PSD-
PNL-AUR, însă surse din cadrul partidelor au 
transmis reporterilor BZI faptul că acest scenariu 
este puțin probabil. Cu toate acestea, dacă va fi 

luat în calcul, asta ar însemna ca PNL să aibă un 
viceprimar, fie Daniel Juravle, fie Andrei Aprotesei 
și un viceprimar din PSD. În acest context, AUR ar 
putea primi funcții și influență în departamentele 
importante ale Primăriei Iași, precum urbanismul 
și consiliile de administrație.  

În noul Consiliu Local, Partidul Național Liberal 
(PNL) va avea șapte consilieri locali, Daniel Ju-
ravle (actualul viceprimar), Alin Andrieș, Andrei 
Apreotesei, Călin Scripcaru (actual consilier local), 
Bogdan Iliescu (actual consilier local), Florentin 
Ciubotaru (actual consilier local) și Ciprian Bostan 
(fost consilier local și actual city manager). Din 
partea Partidului Social Democrat (PSD), vor fi 
consilieri locali Bogdan Balanișcu, Roxana Necula, 
Bogdan Crucianu (actual consilier local), Liviu Ga-
vril (actual consilier local), Florin Roșu și Marian 
Dalban (actual consilier local).  

Din cadrul ADU ( Alianța Dreapta Unită), vor fi 
șapte consilieri locali, Diana Zbranca, Marius Cio-
banu, Dragoș Popa, Andrei Popescu, Florin Roșu, 
Elena Chiticariu și Ovidiu Bulgariu. Din partea 
AUR, consilieri locali vor fi Tudor Ciuhodaru, Vasile 
Pușcașu, Marian-Jan Chirița și Valentin Resmiriță, 
iar din organizația politică CURAJ, Cosette Chi-
chirău va ocupa funcția de consilier local, alături 
de Iulian Hușanu și Lavinia Crăciuna Loghin.  

Menționăm faptul că reporterii BZI au încercat 
să ia legătura cu Mihai Chirica pentru un punct de 
vedere, referitor la planurile privind o nouă 
alianță, însă acesta nu a răspuns apelurilor. 

Rămâne de văzut cu cine va negocia primarul 
Mihai Chirica pentru a deține, din nou, majoritatea 
în Consiliul Local, pentru încă patru ani.  

Alexandra MAISNER

Dacă primarul Mihai Chirica nu reușește să 
formeze majoritatea în Consiliul Local, va fi o 
marionetă cu acte în regulă! Cine trădează



EVENIMENT3 miercuri, 18 septembrie

Începând cu luna septembrie, ieșenii 
au scăpat de cozi. Sunt zeci de locuri 
disponibile la Serviciul de 
Pașapoarte în 2024. Cetățenii  
se pot programa online sau se pot 
prezenta în fiecare dimineață pentru  
a obține documentul de călătorie 

 
Pe parcursul verii, Serviciul de Pașapoarte Iași 

a fost acaparat de mii de oameni. Aceștia au pro-
fitat de perioada concediilor pentru a își întocmi 
sau reface documentele de călătorie. De aseme-
nea, mulți se stabilesc în străinătate, astfel că 
sunt nevoiți să obțină pașapoartele pentru copii. 

Zeci de locuri, disponibile 
la Serviciul de Pașapoarte în 2024 
În intervalul 9-13 septembrie 2024, au fost 

emise 990 de pașapoarte. Totuși, în perioada în 
care nu s-au mai putut face programări, se elibe-
rau și până la 1500 de documente. Astfel, se ob-
servă o scădere semnificativă a numărului de 
acte emise.  

Pentru restul anului 2024, sunt zeci de locuri 
disponibile la Serviciul de Pașapoarte. Acestea se 
actualizează și se suplimentează în fiecare zi, ast-
fel că cei interesați pot urmări secțiunea de „Ser-
vicii” a instituției. Totuși, important de știut este 
faptul că ieșenii se pot prezenta în continuare și 
fără programare. 

„La momentul actual, lucrăm cu toate ghi-
șeele, șase sunt pentru preluarea actelor, iar unu 
este pentru eliberări, cu două stații de lucru. Dacă 
cetățenii nu reușesc să facă programare online, 
noi venim cu soluții ca să îi preluăm. În ceea ce 
privește programările online, se fac modificări la 
orice oră, deci este posibil ca oricând să mai fie 
eliberate locuri, cetățenii trebuie doar să urmă-
rească”, a transmis Vlad Simion, directorul Servi-
ciului de Pașapoarte Iași. 

În ceea ce privește termenul de eliberare a 
pașapoartelor simple electronice, acesta este de 
până la cinci zile lucrătoare atât pentru cererile 
depuse în Iași, cât și pentru cele pentru care so-
licitantul a cerut ridicarea din țară. În funcție de 
volumul documentelor aflate în curs de soluțio-
nare la nivel național, termenul poate fi mai mic 
de cinci zile lucrătoare. În prezent, documentele 
de călătorie se emit în maximum două zile lucră-
toare. Totuși, în perioadele foarte aglomerate, ter-
menul de eliberare poate fi de până la zece zile 
lucrătoare. În cazul în care o persoană nu ajunge 
să ridice pașaportul, documentul este păstrat în 
instituție pentru o perioadă de zece ani, până la 
expirare. 

Perioada concediilor, preferată de 
cetățenii basarabeni și din diaspora 
Angajații Serviciului de Pașapoarte s-au aș-

teptat la un volum ridicat al cererilor în timpul 
verii. Motivul sunt concediile, perioada în care 

mulți oameni vin să își întocmească sau să refacă 
documentul de călătorie. Mulți ieșeni din diaspora 
se programează pentru a obține actul de care de-
pind pentru a se angaja în străinătate. Totuși, bine 
de știut este că pașaportul temporar, cu o valabi-
litate de un an, nu se mai eliberează decât în ca-
zuri urgente, conform ultimelor modificări 
legislative. Aceste documente sunt tipărite la Iași, 
spre deosebire de cele electronice. 

„Nu au fost probleme în perioada de vară. Sis-
temul online de programări a funcționat la para-
metri normali. Când a fost nevoie, locurile au fost 
suplimentate. Am primit multe cereri din partea 
cetățenilor din diaspora, ce au copiii născuți în 
străinătate. Avem o colaborare foarte bună cu Di-
recția Generală de Pașapoarte din punctul de ve-
dere al coordonării și al controlului, dar și cu 
Prefectura Iași”, a adăugat Vlad Simion. 

Totuși, în ultima vreme, Serviciul de Pașa-
poarte Iași eliberează mai multe documente pen-
tru cetățenii basarabeni. Numărul cererilor 
înaintate de aceștia pentru eliberarea actelor a 
ajuns să îl depășească pe cel al solicitărilor româ-
nilor. Angajații instituției au observat acest lucru, 
deoarece mulți dintre moldovenii domiciliați în 
România vor să obțină documentul de călătorie 
pentru a pleca în alte țări din Europa.  

Ieșenii nu mai sunt nevoiți să stea la cozi. Sunt 
zeci de locuri disponibile la Serviciul de Pașa-
poarte în 2024. 

Andreea STAN

Ieșenii au scăpat de cozi! Zeci de locuri, 
disponibile la Serviciul de Pașapoarte în 2024
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Primăriile din județul Iași 
se pregătesc pentru 
amnistia fiscală. După ce 
Guvernul României a 
adoptat ordonanța de 
urgență, administrațiile 
publice locale vor  
da curs cererilor privind 
ștergerea datoriilor 

  
Recent, Guvernul României a 

adoptat Ordonanța de Urgență nu-
mărul 107/2021 privind Amnistia Fis-
cală pentru obligații principale și 
accesorii. În acest sens, cetățenilor 
le vor fi anulate datoriile la bugetul 
de stat.  

Primăriile din județul Iași 
se pregătesc pentru 
amnistia fiscală.  
Consiliile Locale vor aproba, 
în această lună,  
proiectele de hotărâre 
Ordonanța de urgență privind 

amnistia fiscală are ca scop sprijini-
rea contribuabililor persoane fizice 
și a operatorilor economici prin fa-
cilitatea fiscală de anulare a dobân-
zilor, penalităților și accesoriilor 
aferente obligațiilor bugetare prin-
cipale. Concret, cetățenii care au 
restanțe la bugetul de stat, înregis-
trate până la 31 august 2024, trebuie 
să achite doar datoriile principale, 
ulterior, vor depune o cerere de anu-
lare până la data de 25 noiembrie 
2024, astfel, vor putea beneficia de 
această anulare.  

Pentru ca această ordonanță să 
poată fi pusă în practică, primăriile 
din județul Iași trebuie să realizeze 
un proiect de hotărâre care va fi 
supus votului de către plenul Consi-
liului Local. Astfel, UAT-urile din 
județ au început să lucreze la acest 
document pentru ca cetățenii să își 
poată depune cererile de anulare a 
penalităților, până la data limită.  

Contactat de reporterii BZI, pri-
marul comunei Popricani a transmis 
faptul că proiectul de hotărâre pri-

vind amnistia fiscală va fi supus vo-
tului spre finalul lunii septembrie.  

„Va trebui să dăm o hotărâre de 
Consiliu Local privind amnistia fis-
cală, să avem un regulament de apli-
care posibil, să o aplicăm și noi la 
UAT Popricani. Până la data de 25 
noiembrie, pot depune cetățenii so-
licitările. Noi avem ședințele de Con-
siliu Local programate în ultima joi 
din fiecare lună. Se lucrează la pro-
iectul de hotărâre, compartimentul 
de taxe și impozite deja lucrează la 
acesta, iar consilierii locali vor fi 
anunțați cu minim cinci zile înainte 
pentru a avea timp să studieze pro-
punerile, și vor vota în consecință. În 
jurul datei de 26 septembrie, se va 
supune votului”, a spus Ion Tănasă, 
primarul comunei Propricani.  

Primarii din comunele 
ieșene speră că vor 
aduna mai mulți bani 
la bugetul local 
Primarul comunei Dumești, Mihai 

Cocoveică, a declarat că această 
măsură privind amnistia fiscală va 
aduce mai mulți bani la bugetul 
local. Primăria din localitate lu-
crează la proiectul de hotărâre.  

„Încă nu am făcut hotărârea de 
Consiliu Local, acum studiem situa-
ția, a venit și contabila, ne uităm pe 
ea și vom vedea, pentru că de abia 
au apărut normele. Era dată legea, 

dar de abia au apărut normele, ne 
vom uita pe ele. Într-adevăr, trebuie, 
neapărat, inițiat proiect de hotărâre 
și supus aprobării Consiliului Local. 
Luna aceasta va fi supus votului de 
către plen. Sunt situații în care, 
dacă, practic, sunt cetățeni sau 
agenți economici care o să le folo-
sească chestiunea asta, pentru că 
scapă de penalități și de dobânzi, 
atunci este un lucru benefic. Eu sper 
să se mai strângă bani la buget cu 
această ocazie”, a spus Mihai Coco-
veică, primarul comunei Dumești.  

Și în primăria comunei Țuțora 
din județul Iași se lucrează pentru 
aprobarea de către Consiliul Local al 
proiectului de hotărâre privind am-
nistia fiscală.   

„Nu a fost supus votului, încă, 
proiectul de hotărâre privind amni-
stia fiscală. Noi am avut ultima șe-
dință de Consiliul Local pe data de 
26 august 2024, dar vom supune în 
discuție, în cadrul ședinței din 
această lună. În acest moment se lu-
crează la proiect”, a spus primarul 
comunei Țuțora, Cristinel Albu. 

Primarul comunei Vlădeni, Cătă-
lin Brânzanu, a transmis că la finalul 
acestei săptămâni va fi întrunit ple-
nul Consiliului Local și va fi supus 
votului proiectul de hotărâre.  

„Vom trece printr-o hotărâre de 
Consiliu Local, să ne însușim 
această ordonanță privind amnistia 

fiscală. Se lucrează deja la proiectul 
de hotărâre, vom avea la finalul săp-
tămânii acesteia ședința de CL. 
După aprobare, oamenii vor trebui să 
vină la primărie și să facă o cerere”, 
a spus Cătălin Brânzanu, primarul 
comunei Vlădeni.  

Contactat de reporterii BZI, pri-
marul Grigore Corcioavă nu cunoș-
tea faptul că ordonanța de urgență 
privind amnistia fiscală a fost adop-
tată, iar normele de aplicare au fost 
publicate, însă a susținut că va dis-
cuta cu funcționarii din primărie 
pentru a redacta proiectul de hotă-
râre.  

„Nu am făcut niciun proiect de 
hotărâre, încă nu. Din câte știu, se 
vorbește, dar nu au apărut normele 
sau, în orice caz, eu, nu... Oricum, și 
noi avem o ședință săptămâna asta, 
o să vorbesc cu doamna secretar să 
vedem în ce măsură putem să ne ali-
niem și noi la această oportunitate, 
să-i spun așa”, a declarat primarul 
Grigore Corcioavă, din comuna 
Schitu Duca.  

Astfel, după ce Consiliile Locale 
din comunele ieșene vor aproba pro-
iectele de hotărâre privind amnistia 
fiscală, cetățenii vor putea să-și 
achite datoriile la bugetul de stat și 
să depună cererile de anulare a pe-
nalităților și dobânzilor aferente 
acestora.  

Alexandra MAISNER

Primăriile din județul Iași se 
pregătesc pentru amnistia fiscală! 
Când vor putea cetățenii să depună 
cererile pentru ștergerea datoriilor
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Doar patru școli din județul Iași sunt cu risc 
seismic. Trei dintre acestea sunt din municipiu, 
una este din mediul rural, iar în cele patru nu se 
desfășoară activități în momentul de față.  

Doar patru școli din județul Iași  
sunt cu risc seismic. În acestea nu se 
desfășoară activități didactice 
După cutremurul produs în Vrancea, cu o 

magnitudine de 5,5 grade pe scara Richter, care 
s-a resimțit și în Iași, reporterii BZI i-au întrebat 
pe reprezentații Inspectoratului Școlar Județean 
(ISJ) Iași care sunt școlile din județ cu risc seis-
mic.  

În două dintre ele, respectiv Colegiul Național 
Pedagogic „Vasile Lupu” Iași și al Grădiniței Pro-
gram Normal Șcheia din comuna Alexandru Ioan 
Cuza, lucrările de consolidare sunt în derulare. 

„În cele patru unități de învățământ/structuri 
cu risc seismic 1 din județul Iași nu se desfășoară 
activități didactice. În cazul Colegiului Național 
Pedagogic „Vasile Lupu” Iași și al Grădiniței Pro-
gram Normal Șcheia din comuna Al. I. Cuza, lucră-
rile de consolidare sunt în derulare. Pentru 
Grădinița cu Program Normal 21 Iași și Grădinița 
cu Program Prelungit nr. 11 Iași Consiliul Local a 
accesat fonduri prin Ministerul Dezvoltări”, de-

clară reprezentații ISJ Iași.  

Cea mai cunoscută școală cu risc 
seismic din Iași este Colegiul Național 
Pedagogic „Vasile Lupu” Iași. Elevii ar 
trebui să învețe într-o școală modulară  
Amintim faptul că, în anul 2023, elevii de la Co-

legiul Național Pedagogic „Vasile Lupu” Iași au fost 
evacuați din unitatea de învățământ din cauza ris-
cului seismic ridicat al clădirii. Anul trecut au 
învățat la Colegiul Tehnic „Gheorghe Asachi” Iași, 
iar noul an școlar 2024-2025, l-au început tot la 
aceeași școală, deoarece construcția școlii mo-
dulare nu a fost gata în timp util. 

În luna martie a anului 2023, aproximativ 500 
de elevi, părinți și profesori de la Colegiul Peda-
gogic „Vasile Lupu” Iași au protestat în fața Primă-
riei Iași. Aceștia au scandat mai multe ore pe 
străzile Iașului și în fața Primăriei Iași că își doresc 
școală în Copou și nu-și doresc ca elevii să învețe 
în diferite locații din oraș, dar nici măcar după mai 
bine de un an nu s-au rezolvat lucrurile, iar elevii 
învață în altă unitate de învățământ.  

În data de 10 iunie 2024, au început lucrările 
de modernizare, consolidare și refuncționalizare 
a imobilelor monument istoric ale instituției de 

învățământ. Valoarea totală a acestora depășește 
67 de milioane de lei, iar durata de execuție este 
estimată la 36 de luni, în cazul clădirii liceului, și 
24 de luni pentru cantină. La începutul lunii iulie 
2024, Primăria Iași a anunțat semnarea contrac-
telor de finanțare pentru reabilitarea și refuncțio-
nalizarea Colegiului Pedagogic „Vasile Lupu”, în 
cadrul Programului de finanțare „Școli Sigure și 
sănătoase”. 

Reprezentații Inspectoratului Școlar Județean 
(ISJ) Iași au transmis faptul că elevii de la Peda-
gogic ar putea învăța în școala modulară, înce-
pând cu luna octombrie a anului 2024.  

„Din ceea ce spun constructorii, în luna oc-
tombrie, elevii vor putea merge în școala modu-
lară, unde vor învăța până când va fi terminat 
Castelul Vasilian. Din perspectiva aceasta, se 
îndeplinește ceea ce și-au dorit și ei și ceea ce 
ne-am dorit și noi încă de anul trecut, când s-a 
luat decizia renovării”, a declarat Luciana Antoci, 
inspector școlar general al ISJ Iași.  

Printre cele patru școli, din județul Iași, cu risc 
seismic se numără și Colegiul Pedagogic. Rămâne 
de văzut dacă elevii unității de învățământ vor fi 
mutați în școala modulară din luna octombrie a 
acestui an.  

Ștefana ȘOVEA

Doar 4 din cele 211 școli din județul Iași prezintă 
risc seismic. În aceste unități de învățământ nu 
se desfășoară activități didactice
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Spitalul Clinic de Obstetrică și 
Ginecologie „Cuza Vodă” a fost dotat 
cu un echipament de 56.000 de 
euro. Este vorba de o mașină de spă-
lat și sterilizat biberoanele. Această 
investiție vine în ajutorul cadrului 
medical pentru eficientizarea proce-
durii de curățare și igienizare.  

Mașina de spălat biberoane este 
un echipament esențial în materni-
tăți, asigurând igiena optimă pentru 
hrănirea nou-născuților și reducând 
riscul de infecții. Spitalul Clinic de 
Obstetrică și Ginecologie „Cuza 
Vodă” a primit un echipament de 
56.000 de euro, investiție care va 
crește siguranța alimentației, dar și 
a eficienței activității personalului 
medical.  

Spitalul Clinic de Obstetrică 
și Ginecologie „Cuza Vodă”  
a primit un echipament  
de 56.000 de euro 
Investițiile în maternități sunt 

esențiale pentru asigurarea unei în-
grijiri medicale de calitate atât pen-
tru mame, cât și pentru nou-născuți. 
Îmbunătățirea infrastructurii, dota-
rea cu echipamente moderne și asi-

gurarea unui personal medical bine 
pregătit contribuie semnificativ la 
reducerea complicațiilor din timpul 
nașterii, dar și la creșterea ratei de 
supraviețuire a bebelușilor.  

„Vorbim de o dotare a secției, 
unde sunt sute de aparate, echipa-
mente esențiale în funcționabilita-
tea noastră. Câteodată, chiar dacă 
noi ne-am fi dorit să fim într-o altă 
dinamică, suntem o instituție pu-
blică. Sunt anumite proceduri de 
achiziție. Câteodată, nu ne mai per-
mitem să așteptăm. Iar întârzierea 
acestor echipamente poate pune în 
pericol viața pacientului. După eva-
luarea făcută de către Salvați Copiii, 
la propunerea noastră, echipamen-
tul este o componentă a calității ac-
tului medical, esențială pentru 
funcționalitatea noastră”, a declarat 
ec. Robert Dânca, manager al spita-
lului.  

În Spitalul Clinic de Obstetrică și 
Ginecologie „Cuza Vodă” se nasc, 
anual, circa 5.000 de copii, printre 
care aproximativ 10% sunt prema-
turi. „Salvați Copiii vine cu o achiziție 
de 56.000 de euro, un echipament 
de spălare și sterilizare a biberoane-
lor, foarte important, pentru că oferă 

siguranță și eficientizare.  
„Am revenit cu o donație care 

constă într-un echipament de spă-
lare, dezinfectare și sterilizare a bi-
beroanelor, în valoare de 56.000 de 
euro, pentru că am văzut că este ne-
voie. Multe persoane își ocupă tim-
pul spălând manual și dezinfectând, 
în condiții bune, așa cum se poate 
într-o procedură mecanică de pro-
duse. Economisim timp și oferim si-
guranță alimentării copiilor” a 
explicat Gabriela Alexandrescu, pre-
ședintele executiv Salvați Copiii.  

Noul echipament,  
un real ajutor  
pentru cadrele medicale 

Noul echipament pentru spăla-
rea și sterilizarea biberoanelor re-
prezintă un real ajutor pentru 
cadrele medicale care, anterior, fă-
ceau această procedură manual. 
Prin această investiție se urmărește 
reducerea cazurilor de mortalitate 
infantilă.  

„Mașina ne este de un real folos, 
pentru că noi, până acum, spălam 
biberoanele la mână și timpul era 
mult mai îndelungat. Acum, cât du-
rează ciclul de spălare, noi ne facem 

din atribuțiile pe care le avem. Ne lua 
cam o oră, o oră și jumătate”, a afir-
mat Monica Morerașcu, asistent me-
dical.  

Noul echipament se folosește de 
8-10 ori pe zi, având o capacitate de 
98 de locuri pentru biberoane. Ma-
șina înmoaie biberoanele, le spală, le 
clătește, după care are un program 
de uscare. Apoi, biberoanele se am-
balează și se pun la ciclul de sterili-
zare.  

„Noi încercăm să promovăm ali-
mentația naturală. În mod normal, 
un copil sănătos mănâncă de opt ori 
pe zi, din trei în trei ore. Cei cu pato-
logie pot să mănânce la 12 ore, la 8 
ore, la 6, depinde de evoluția clinică 
strictă a copilului. Dar cert este că 
facem absolut orice ca să promo-
văm alimentația, pentru că ei trebuie 
să mănânce ca să scape de perfu-
zie”, a explicat Anca Bivoleanu, 
medic primar neonatolog.  

Spitalul Clinic de Obstetrică și 
Ginecologie „Cuza Vodă” a primit un 
echipament de 56.000 de euro, care 
va ajuta semnificativ eficacitatea 
procedurii de curățare și sterilizare 
a biberoanelor.  

Cătălina IURAȘCU

Spitalul Clinic de Obstetrică și Ginecologie 
„Cuza Vodă” a fost dotat cu un echipament de 
56.000 de euro. Investiția va ajuta semnificativ 
cadrele medicale, dar și nou-născuții
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Studenții de la Universitatea de Medicină și 
Farmacie „Grigore T. Popa” (UMF) Iași au început 
să se cazeze la cămine, iar forfota este foarte 
mare. Pe mulți dintre ei i-am găsit pe scările că-
minelor, cărând bagaje, electrocasnice și tot ce 
și-au adus de acasă. Daria Bulză este în primul an 
la Medicină Generală și nu s-a putut despărți de 
jucăria ei roz preferată. A adus-o de la 200 de ki-
lometri distanță, deoarece are o semnificație im-
portantă pentru ea.  

Daria este în primul an la  
Medicină și a adus la cămin,  
de acasă, jucăria ei preferată,  
care are o semnificație importantă  
Veste bună pentru studenții de la UMF Iași! Au 

început cazările în căminele universității, iar mulți 
dintre ei deja și-au amenajat camerele. Daria 
Bulză are 20 de ani și este din județul Vrancea. Pă-
rinții ei au absolvit, în urmă cu 25 de ani, UMF Iași, 
iar în prezent, sunt ambii medici.  

Daria, încă de mică, a început să se joace cu 
stetoscopul, să îmbrace halatele părinților, spu-
nând mereu că ea va ajunge medic. Deși și-ar fi 
permis din punct de vedere financiar să locuiască 
într-o chirie, tânăra care a obținut media 9,60 la 
admitere a ales să stea în cămin pentru a trăi cu 
adevărat viața de student.  

Aceasta și-a adus de acasă toate lucrurile ne-
cesare, însă cel mai de preț lucru pe care l-a adus 
cu ea, de la 200 de kilometri de casă, este Geral-
dina, jucăria ei roz de pluș preferată, care are o 

semnificație aparte.  
„Tatăl meu este medic de urgență, iar mama 

mea este medic de familie. Ei au absolvit acum 25 
de ani UMF Iași, au fost colegi de grupă, s-au în-
drăgostit, căsătorit, însă de zece ani, sunt divor-
țați. De mică mi-am dat seama că îmi doresc să 
devin medic, pentru că purtam halatele lor, îmi 
puneam cu stetoscopul de jucărie la gât și spu-
neam mereu că voi fi medic. Am învățat trei ani 
pentru admitere, am dat și anul trecut, însă nu am 
intrat, iar anul acesta am dat din nou și am intrat 
chiar la buget, cu media 9,60. Părinții mei sunt 
mândri de mine, deși nu mai sunt împreună, se 
bucură extraordinar, pentru că ajung să le calc pe 
urme. Deși îmi permiteam să stau într-o chirie, am 
ales să stau în cămin pentru a socializa și pentru 
a vedea cum este viața de student cu adevărat. 
Ieri (nr. 16 septembrie) m-am mutat, îmi place cum 
arată camera. Mi-am adus cu mine lenjerii, pla-
pumă, cărți, încă nu am frigiderul. Jucăria de pluș, 
nu o am de mult timp, dar are o semnificație im-
portantă, din cauza asta am adus-o cu mine. Este 
cadou de la tatăl meu vitreg și o cheamă Geral-
dina”, declară Daria Bulză, studentă în anul I la 
UMF Iași.  

Tinerii au ales să locuiască în cămin 
pentru a vedea ce înseamnă,  
cu adevărat, viața de student  
Mălina Brăgăruș este din Galați și este stu-

dentă în anul I la Facultatea de Bioinginerie Medi-
cală, din cadrul UMF Iași. Tânăra a ales să stea în 

cămin pentru a vedea ce înseamnă, cu adevărat, 
„viața de student”.  

„Sunt în primul an la Bioinginerie Medicală, 
sunt din Galați și nu am mai stat niciodată în 
cămin. Am ales să stau în cămin pentru că și sora 
mea este studentă la UMF Iași și stă, și ea, în 
cămin, și mă simt mai confortabil să știu că am 
pe cineva aproape. Mi se pare, în primul rând, mai 
ieftin să locuiesc în cămin și vreau să trăiesc viața 
de student. Dacă nu o să îmi placă, poate o să aleg 
să stau într-o chirie. Mi-am adus de acasă un fier 
de călcat, un uscător de rufe și ce mai am nevoie. 
Este foarte aproape de facultate, ceea ce este un 
mare plus”, declară Mălina Brăgăruș, studentă în 
anul I la UMF Iași.  

O altă studentă în anul I, din cadrul UMF Iași, 
susține că vrea să vadă cum este viața de stu-
dent, cu adevărat, motiv pentru care a ales să lo-
cuiască în cămin. 

„Mereu am vrut să trăiesc viața asta de stu-
dent. Nu am mai stat în cămin până acum, vreau 
să văd cum este. Nu am așteptări prea mari pri-
vind condițiile, dar o să văd cum este”, spune 
Bianca, studentă în anul I la UMF Iași.  

Studenții de la UMF Iași se vor caza în cămine 
până în data de 30 septembrie 2024. Aceștia cară, 
în perioada aceasta, bagajele și lucrurile mai de 
preț pentru ei. Daria Bulză nu s-a putut despărți 
de jucăria ei roz de pluș preferată și a adus-o în 
bagaj de la 200 de kilometri distanță. Aceasta are 
o semnificație importantă pentru ea, fiind primită 
cadou de la tatăl ei vitreg.  

Ștefana ȘOVEA

Daria este în primul an la Medicină și nu s-a putut 
despărți de jucăria ei roz nici la cămin. Va dormi cu 
ea în fiecare seară: „O cheamă Geraldina”
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Între 20 și 22 septembrie 2024, 
Palatul Culturii va fi gazda celei de-a 
XIV-a ediții a Festivalului 
Internațional al Muzicii Mecanice, un 
eveniment devenit deja tradiție la 
Iași. Organizat de Muzeul Științei și 
Tehnicii „Ștefan Procopiu”, în 
parteneriat cu mai multe instituții 
locale și internaționale, festivalul își 
propune să continue tradiția muzicii 
mecanice la Iași și să aducă în 
atenția publicului această formă 
fascinantă de divertisment 

 
Deschiderea oficială va avea loc vineri, 20 

septembrie 2024, ora 11:00, în Sala Voievozilor de 
la Palatul Culturii. Programul festivalului va cu-
prinde expoziții interactive de muzică mecanică, 
workshop-uri pentru specialiști, spectacole ale 
flașnetarilor, concerte, coregrafie, animație, pre-
zentări de accesorii vestimentare etc. 

Festivalul Internațional al Muzicii 
Mecanice a devenit o tradiție la Iași 
Festivalul Internațional al Muzicii Mecanice va 

oferi publicului un program bogat și diversificat, 
incluzând expoziții interactive de muzică meca-
nică, spectacole ale flașnetarilor, concerte, core-
grafii și prezentări de modă. De asemenea, va 
avea loc un concert special de muzică clasică 
acompaniată de flașnetă, susținut de Adrian Os-
walt, singurul compozitor, aranjor și interpret la 
flașnetă din Germania. 

„Acest festival se organizează o dată la doi ani, 
fiind un eveniment de amploare care necesită re-
surse financiare considerabile și, sigur, și o par-
ticipare a flașnetarilor care iau parte și la alte 

ediții organizate în țări care au o tradiție în Festi-
valul Internațional al Muzicii Mecanice. Ne dorim 
să reînviem tradiția muzicii mecanice care, deși 
nu a fost foarte prezentă în România, a avut un rol 
important în divertismentul populației de altă-
dată”, a explicat dr. ing. Monica Nănescu, coordo-
natoarea festivalului. 

FIMM 14 va reuni flașnetari și colecționari din 
țări, precum Germania, Slovenia, Slovacia, Unga-
ria, Polonia și Republica Moldova, oferind publicu-
lui ieșean ocazia de a descoperi tradițiile și 
culturile acestora prin intermediul muzicii meca-
nice. 

Acest festival a evoluat semnificativ de-a lun-
gul anilor, aducând mereu elemente noi și capti-
vante. Ediția din acest an continuă tradiția, dar 
vine și cu noutăți remarcabile. Unul dintre punc-
tele de atracție este concertul flașnetarilor, un 
eveniment unic, în care muzica clasică este 
acompaniată de flașnete. Acest concert este sus-
ținut de Adrian Oswalt, care va încânta publicul cu 
compozițiile sale deosebite. 

Pe lângă acest concert, festivalul include și 
prezentări de modă, teatru de modă, coregrafie 
și dans. Arta vocală este reprezentată de două co-
ruri importante: Corul Academic „Gavriil Musi-
cescu” și Corul Cantabile din Republica Moldova. 
Acesta din urmă, un cor al Academiei de Studii 
Economice, sărbătorește anul acesta 15 ani de ac-
tivitate concertistică și a câștigat numeroase pre-
mii și distincții la concursuri internaționale. 
Prezența lor la Iași va fi, cu siguranță, un punct de 
atracție major. 

Festivalul promite, astfel, o ediție plină de 
evenimente diverse și captivante, menținându-și 
tradiția de a aduce în prim-plan muzica mecanică 
și de a reînvia tradiția flașnetei. 

Impactul asupra comunității  
și promovarea culturii ieșene 
Festivalul Internațional al Muzicii Mecanice are 

un impact semnificativ asupra comunității locale, 
atrăgând un număr mare de vizitatori la Palatul 
Culturii. Festivalul atrage un număr mare de vizi-
tatori la Palatul Culturii, nu doar pentru expoziția 
de muzică mecanică, ci și pentru alte expoziții in-
teresante. De exemplu, în cadrul festivalului este 
prezentată expoziția „Electrecord - O poveste de 
succes”, care include discuri înregistrate pe plăci 
de vinil, compadiscuri și casete audio cu înregis-
trări excepționale de muzică populară, rock și 
ușoară. 

De asemenea, festivalul contribuie la crește-
rea vizibilității internaționale și europene a mu-
zeului. Participarea flașnetarilor din diverse țări 
asigură un feedback pozitiv și atrage atenția asu-
pra evenimentului, ceea ce poate duce la partici-
parea altor invitați internaționali în edițiile 
viitoare. Anul acesta, de exemplu, festivalul in-
clude flașnetari din Slovenia și Polonia, aducând 
mereu repertorii diverse. Un alt aspect important 
este promovarea tradiției flașnetei. Festivalul 
aduce flașnetari cu instrumente ornamentate și 
repertorii variate, care atrag atenția publicului.  

„Chiar și România are acum un reprezentant 
în cadrul acestui festival. Un flașnetar din Iași a 
achiziționat o flașnetă veche din Germania și, de 
doi ani, reprezintă cu mândrie orașul nostru la 
acest eveniment internațional,” a adăugat dr. ing. 
Monica Nănescu, coordonatoarea festivalului. 

Festivalul Internațional al Muzicii Mecanice 
contribuie, astfel, la promovarea tradiției muzicii 
mecanice la Iași și asigură continuitatea acestui 
fenomen cultural unic, atrăgând vizitatori din în-
treaga lume. 

Iulia MARIA

Festivalul Internațional al Muzicii Mecanice 
revine cu ediția a XIV-a la Iași. Vor urca pe 
scenă artiști cunoscuți din Europa
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Teatrul Național „Vasile Alecsandri” 
din Iași participă la Reuniunea 
Teatrelor Naționale Românești de la 
Chișinău, un eveniment de anvergură 
care reunește an de an unele dintre 
cele mai importante instituții teatrale 
din spațiul românesc. Ediția din acest 
an, organizată de Teatrul Național 
„Mihai Eminescu” din Chișinău, 
ajunge la a IX-a ediție și va avea loc 
în perioada 15-24 septembrie 

 
Teatrul Național Iași va prezenta două produc-

ții remarcabile, care au captat atenția publicului: 
„O tragedie veninoasă”, o adaptare a piesei 
„Women Beware Women”, de Thomas Middleton, 
în regia lui Silviu Purcărete, și „Antologia dispari-
ției”, un spectacol regizat de Radu Afrim, bazat pe 
proza contemporană feminină. Ambele specta-
cole vor fi jucate pe scena Teatrului Național 
„Mihai Eminescu” din Chișinău, în Sala Mare, pe 21 
și 22 septembrie. 

Două producții de excepție ale 
Teatrului Național „Vasile Alecsandri” 
din Iași, pe scena Chișinăului 
„O tragedie veninoasă” marchează cea de-a 

șasea colaborare a regizorului Silviu Purcărete cu 
Naționalul ieșean, consolidând o relație artistică 
de peste 14 ani. Spectacolul, a cărui premieră a 
avut loc în februarie 2024, este cunoscut pentru 

scenografia spectaculoasă realizată de Dragoș 
Buhagiar și muzica originală, semnată de Vasile 
Șirli. Din distribuție fac parte actori consacrați ai 
teatrului ieșean, precum Ionuț Cornilă, Dumitru 
Năstrușnicu, Ada Lupu și Cosmin Maxim, printre 
alții. 

„Organizatorii ne-au propus să jucăm cele 
două spectacole. Legătura noastră cu Teatrul Na-
țional din Chișinău este veche. Ei joacă în fiecare 
an, în sălile noastre, pe 24 ianuarie, noi jucăm la 
ei pe 27 martie. Sărbătorim, astfel, împreună atât 
Unirea Principatelor Române, cât și revenirea Ba-
sarabiei la Patrie. Participăm la Reuniune de la 
prima ediție, neîntrerupt”, a spus Hadji Culea, di-
rectorul Teatrului Național „Vasile Alecsandri” din 
Iași. 

Alături de această producție, „Antologia dis-
pariției”, un alt spectacol apreciat se bucură de o 
distribuție impresionantă și de o scenografie ori-
ginală, creată de Cosmin Florea. Premiera spec-
tacolului a avut loc în noiembrie 2023, la Teatru, 
și a câștigat recent trei premii importante la Gala 
UNITER: „Cel mai bun spectacol”, „Cea mai bună 
actriță în rol secundar” pentru Mălina Lazăr și „Cel 
mai bun video design” pentru Mihai Nistor. Regizat 
de Radu Afrim, spectacolul explorează proza fe-
minină contemporană, având o scenografie 
creată de Cosmin Florea și un video design reali-
zat de Mihai Nistor. Distribuția include actori de 
marcă, precum: Ada Lupu, Pușa Darie, Ionuț Cor-
nilă, Livia Iorga, Diana Roman etc. 

Ambele producții vor fi jucate  
în luna octombrie și la București 
Ambele producții vor participa în luna octom-

brie la Festivalul Național de Teatru de la Bucu-
rești, una dintre cele mai prestigioase platforme 
teatrale din România. „O tragedie veninoasă”, ală-
turi de „Plugarul și Moartea”, sunt invitate la Cra-
iova, la Teatrul Național „Marin Sorescu” din 
Craiova, în cadrul evenimentului „Săptămâna Pur-
cărete – 50 de ani de excelență în teatru”. Aceste 
invitații demonstrează calitatea excepțională a 
producțiilor Teatrului Național „Vasile Alecsandri” 
din Iași și eforturile continue ale acestei instituții 
de a promova arta teatrală românească pe cele 
mai înalte scene. Participarea Teatrulului Național 
„Vasile Alecsandri” din Iași la Reuniunea Teatrelor 
Naționale Românești de la Chișinău nu este doar 
o oportunitate artistică, ci și o expresie a priete-
niei și colaborării constante dintre cele două tea-
tre. Cu o prezență continuă la această 
manifestare de la prima ediție, Teatrul Național 
din Iași rămâne un ambasador important al cultu-
rii românești, promovând diversitatea și excelența 
artistică atât pe plan național, cât și internațional. 
Cele două producții de excepție ale Teatrului Na-
țional „Vasile Alecsandri” din Iași, prezentate la 
Chișinău, promit să ofere publicului o experiență 
teatrală complexă, menită să rămână în memoria 
spectatorilor și să demonstreze încă o dată valoa-
rea excepțională a Teatrului Național „Vasile Alec-
sandri” din Iași, în peisajul cultural românesc. 

Iulia MARIA

Teatrul Național Iași participă la Reuniunea 
Teatrelor Naționale de la Chișinău cu două 
producții de excepție: „O tragedie 
veninoasă” și „Antologia dispariției”
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Un elicopter al MAI, în care se află 
polițiști rutieri din Iași, survolează 
mai multe zone din județ. Deși este 
dotat cu aparatură radar, aceasta nu 
ar fi încă folosită. Totuși, dacă sunt 
observate abateri ale șoferilor, 
polițiștii din elicopter le transmit 
colegilor aflați în trafic, iar cei din 
urmă procedează la oprirea șoferilor 
pentru a le aplica sancțiuni 

 
S-a dat alarma printre șoferi după ce, de câ-

teva zile, un elicopter al Ministerului de Afaceri In-
terne (MAI) survolează mai multe zone din județul 
Iași. După ce reprezentanții Poliției Române anun-
țau acum ceva vreme că au apelat la un elicopter 
pentru supravegherea traficului de pe Autostrada 
A2 de la Constanța, acum a venit, se pare, rândul 
Iașului. „Polițiștii Serviciului de Siguranță Rutieră 
au desfășurat o acțiune pentru creșterea gradului 
de siguranță în trafic, prin depistarea și luarea 
măsurilor legale față de șoferii care nu respectă 
regulile de circulație. Acțiunea a avut loc pe Au-
tostrada A2, iar la activitățile desfășurate a par-
ticipat și un elicopter al Direcției Rutiere din 

cadrul Poliției Române. Acesta a survolat autos-
trada, comunicând echipajelor rutiere de la sol 
abaterile constatate. Astfel, pe fondul valorilor ri-
dicate de trafic, au fost depistați 11 conducători 
auto care s-au deplasat cu vehiculele pe banda de 
urgență, pe sensul de mers Constanța – Bucu-
rești”, transmiteau reprezentanții Poliției Române, 
luna trecută. Periodic, polițiștii din Iași opresc șo-
feri în trafic pentru control. 

Un elicopter al MAI, în care se află 
polițiști rutieri, survolează Iașul 
Deși până în acest moment Poliția Română nu 

a anunțat desfășurarea unei acțiuni similare la 
Iași, reporterii BZI au aflat că în aceste zile, până 
pe data de 25 septembrie 2024, un elicopter ce 
aparține Inspectoratului General de Aviație al MAI 
va survola Iașul pentru monitorizarea traficului. 
În echipaj se află și un polițist rutier. Din aer, tra-
ficul de pe diferite străzi din județul Iași este mo-
nitorizat, iar șoferii care sunt observați încălcând 
legea sunt opriți de echipaje de poliție aflate la 
sol. În cazul în care agenții nu reușesc să-l 
oprească în trafic pe șoferul care a comis o con-
travenție, acesta va primi, prin poștă, o informare 

prin pare i se aduce la cunoștință fapta săvârșită. 
Trebuie amintit faptul că, din această vară, au fost 
introduse noi reguli de circulație. 

Elicopterul este dotat  
cu aparatură radar, însă  
aceasta nu ar fi folosită de polițiști 
Surse ale reporterilor BZI au precizat faptul că 

elicopterul este dotat cu aparat radar, însă acesta 
nu ar fi folosit în această perioadă. Nu va rămâne 
însă așa. Se pare că, în viitor, polițiștii vor apela și 
la această metodă pentru depistarea vitezomani-
lor. Din punctul de vedere al multor șoferi din Iași, 
ceea ce face Poliția Română acum nu este decât 
un spectacol, și nu unul ieftin. O oră de zbor costă, 
și nu puțin. Pe rețelele de socializare, șoferii s-au 
transformat în adevărați „inamici”. Elicopterul MAI 
este de-a dreptul „vânat”. Șoferii anunță, prin di-
ferite metode, prezența acestuia. Mai mult decât 
atât, pentru a afla unde se află elicopterul, șoferii 
apelează la fel de fel de aplicații care monitori-
zează traficul aerian. Un elicopter al MAI, în care 
se află polițiști rutieri din Iași, va survola până pe 
data de 25 septembrie. 

Dragoș SAVIN

Un elicopter al MAI, în care se află polițiști 
rutieri, survolează mai multe zone din Iași și îi 
ține pe șoferi sub teroare. Toți se tem că poliția 
folosește radarul de la înălțime. Iată adevărul
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Un medic de la Maternitatea „Elena Doamna” 
Iași este implicat într-un scandal uriaș, chiar cu 
conducerea unității medicale. Astfel, luni, 16 sep-
tembrie 2024, doctorul și-a găsit bolidul murdar 
de dulceață, iar marți, 17 septembrie 2024, a ob-
servat că autoturismul său era zgâriat. Doctorul 
bănuiește că este victima unei răzbunări.  

Un medic de la Maternitatea  
„Elena Doamna” Iași este  
protagonistul unui scandal uriaș  
Dr. Eugen Ancuța bănuiește că vinovat de 

vandalizarea autoturismului său, marca Jaguar, 
ar fi chiar conf. dr. Emil Anton, managerul Mater-
nității „Elena Doamna” Iași. Dr. Eugen Ancuța, cer-
cetător științific, gradul I, în cadrul Spitalului Clinic 
de Obstetrică și Ginecologie „Elena Doamna” Iași,  
suspectează că dr. Emil Anton a acționat asfel, 
deoarece el l-a dat în judecată în aprilie 2024, ce-
rând daune morale în valoare de 20.000 de euro. 
Dr. Eugen Gigel Ancuța are, de asemenea, preten-
ția ca dr. Emil Anton să-i ceară, public, scuze. Ur-
mătorul termen al procesului dintre cei doi medici 
cunoscuți din Iași este în data de 4 octombrie 
2024, din acest motiv, dr. Eugen Ancuța bănuiește 
că managerul ar vrea să-l intimideze.  

„Ieri (n.r. luni, 16 septembrie 2024) mi-au arun-

cat cu dulceață pe capotă și azi mi-au zgâriat-o. 
Asta e pe fondul conflictului, pe măsură ce mă 
apropii de termen la Judecătorie. Pe fondul con-
flictului, pe măsură ce se apropie termenul de ju-
decată, se vor înmulți astfel de manifestări. L-am 
informat pe Directorul Medical, dar râdea, căci 
acum cinci ani, chiar pe el l-am bănuit că mi-a 
atins mașina în curtea spitalului și am făcut scris 
la poliție, dar suspiciunea rezonabilă e că a făcut 
«dispărute» imaginile, căci eram în conflict (pro-
cesul din 2018, când m-a reclamat la etică Crau-
ciuc). Procesul din 2018 a fost câștigat de mine și 
asta l-a deranjat pe Crauciuc. Managerul are aco-
liții săi... iar eu am proces cu el și cu spitalul con-
dus de el. Nu am niciun proces cu vreun coleg... 
De bănuit, îl bănui pe unul din brancardieri, Ovidiu. 
Probabil că l-au pus, că e doar cu băutura în cap.... 
și pentru 1 litru de vin face orice”,  a declarat dr. 
Eugen Ancuța.  

Conf. dr. Emil Anton:  
„Nu am nicio legătură, 
nici cu dulceața, nici cu zgârietura” 
Conf. dr. Emil Anton, managerul Maternității 

„Elena Doamna” Iași, susține că nu are nimic de-a 
face cu vandalizarea autoturismului deținut de 
colegul său, dr. Eugen Ancuța.  

„Pentru tot ce se întâmplă de acum înainte, eu 
sunt de vină? Nici nu știam că se apropie terme-
nul. Eu sunt la Colegiul Medicilor, că sunt alegeri 
și am și ședință cu Bucureștiul, nici nu știu când i 
s-a întâmplat lucrul acesta. Deci, nu mă ocup cu 
chestii de astea. Eu nici nu știu unde își parchează 
mașina, sincer să vă spun. Să pun dulceață pe 
mașină, Doamne, iartă-mă! Sunt prea serios ca să 
mă dedau la gesturi de genul ăsta, dar au camere 
de luat vedere în curtea spitalului, să se uite! Dacă 
îi zgârie cineva mașina, sunt eu de vină? Tot ce i 
se întâmplă, i se întâmplă fiindcă ăsta e destinul 
lui. Eu sunt de vină de tot ce i se întâmplă acestui 
băiat? Nu am nicio legătura nici cu dulceața, nici 
cu zgârietura, nu știu unde a fost făcută, dacă a 
fost făcută în spital sau în afara lui, și cu gemul, 
la fel. Nu știu, sunt lucruri grave care se întâmplă. 
Nu mă ocup de treburi de astea!”, a declarat dr. 
Emil Anton, managerul Maternității „Elena 
Doamna” Iași. 

Scandalul uriaș dintre medicul Eugen Ancuța 
și managerul de la Maternitatea „Elena Doamna” 
Iași a debutat în februarie 2024, după ce acesta 
din urmă l-a acuzat pe cercetătorul științific că e 
procesoman și bolnav psihic.  

Codruța ȘOROAGĂ

Acest medic de la Maternitatea „Elena 
Doamna” Iași este implicat într-un scandal 
uriaș! Doctorul și-a găsit bolidul vandalizat, 
chiar în parcarea spitalului, și bănuiește că e 
victima unei răzbunări: „Ăsta e destinul lui”
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În seara de 15 septembrie 2024, un 
tânăr din Iași a fost atacat lângă 
cuibul prostituatelor de pe  
strada Zimbrului, nr 17.  
Localnicii au sunat la poliție  
după ce au auzit țipetele din stradă 

 
Un tânăr de 20 de ani a mers la un prieten din 

zonă, însă a ajuns într-o situație complicată. Chiar 
la intrare în bloc, patru indivizi stăteau în fața ușii 
și așteptau pe cineva. De acolo, lucrurile au dege-
nerat, iar la final, a fost necesară intervenția au-
torităților. 

Scandal lângă cuibul prostituatelor  
din Iași după ce un tânăr a fost atacat 

Vecinii au auzit zgomote în jurul orei 23:00, iar 
atunci au vrut să vadă ce se întâmplă în stradă. 
Au observat că erau câțiva indivizi în fața unui 
bloc, care se certau, doar că deodată a pornit o 
bătaie. Alertați, oamenii au început să sune la 112 
pentru ca poliția să intervină. În Iași au mai fost 
astfel de incidente, când mai multe persoane au 
atacat un cetățean. Autoritățile din oraș cunosc 
că în zona respectivă își desfășoară activitatea 
prostituatele. Majoritatea apartamentelor sunt 

date în închiriere, în regim hotelier.  
„Am auzit, undeva pe la 23:00, pe cineva vor-

bind în stradă puțin mai tare, dar nu am dat im-
portanță. Deodată, au început să țipe și părea că 
se întâmplă ceva. A fost un scandal între niște ti-
neri, nici nu am văzut exact ce s-a întâmplat, pen-
tru că s-a întâmplat destul de rapid. Însă mai mulți 
oameni au sesizat ce se întâmplă, iar cineva a 
anunțat autoritățile. În 20 de minute era o adevă-
rată desfășurare de forțe, o mașină de poliție și 
vreo câțiva oameni cu scuturi, credeam că sunt 
jandarmi”, povestește Monica, o localnică din 
zonă. 

Agresorii au fugit de la fața locului 
La fața locului și-au făcut apariția mai mulți 

polițiști care au verificat zona. Pe imaginile înre-
gistrate de către localnici se observă cum echi-
pele de intervenție îi caută, prin zonă, pe agresori. 
Fiind un complex rezidențial, a fost chemată și 
firma de pază. Agresorii erau de negăsit, deoa-
rece au fugit imediat de la fața locului, când au 
auzit că vin polițiștii. Singura persoană rămasă 
era doar un tânăr din Iași, student, care a precizat 
că a fost atacat de patru indivizi necunoscuți. To-
tuși, deși le-a spus polițiștilor toate aceste lucruri, 

a refuzat să depună plângere. Poliția va continua 
ancheta pentru a identifica toate persoanele im-
plicate în incident. În urmă cu două luni, camerele 
de supraveghere au mai surprins o bătaie pe o 
stradă din Iași. 

„La data de 15 septembrie a.c., în jurul orei 
23:30, Secția nr. 3 Poliție Iași a fost sesizată prin 
apel 112 de către o femeie, cu privire la faptul că 
pe o stradă din municipiul Iași are loc un conflict 
între mai multe persoane. Polițiștii s-au deplasat 
la fața locului, ocazie cu care au constatat faptul 
că în zonă nu se afla nicio persoană. În urma ve-
rificărilor, polițiștii au stabilit faptul că, în jurul orei 
23:20, un bărbat ar fi fost agresat fizic de către 
persoane necunoscute, fiindu-i adresate cuvinte 
și expresii jignitoare. Acesta a fost identificat și, 
cu ocazia audierii, a declarat că nu depune plân-
gere pentru comiterea infracțiunii de lovire și alte 
violențe. Cercetările continuă, în vederea identi-
ficării celor implicați în incident și luării măsurilor 
legale care se impun”, au transmis reprezentanții 
IPJ Iași.  

Localnicii s-au alertat după ce un tânăr a fost 
atacat lângă cuibul prostituatelor din Iași. Polițiș-
tii nu au identificat încă agresorii, dar vor conti-
nua să facă verificări. 

Petronel ȘTEFAN

Scandal în miez de noapte, lângă cuibul 
prostituatelor din Iași. Un tânăr a fost 
atacat de patru indivizi, în fața imobilului
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Acum 30 de ani, câțiva ieșeni și-au deschis to-
nete în zona Nicolina, în proximitatea pieței ali-
mentare, la fel cum s-a întâmplat și în cazul 
Elenei. Afacerea a mers ca pe roate, ani de zile, 
însă, în prezent, totul s-a năruit, fiind zile când 
pleacă acasă și cu 40 de lei. Ce greutăți a întâm-
pinat, dar și cum a rezistat pe piață atâția ani, veți 
afla în cele ce urmează. 

Elena, ieșeanca cu tonetă,  
de 30 de ani, în Nicolina  
Nu este ieșean care să nu fi trecut vreodată 

pe lângă tonetele amplasate în zona Nicolina și să 
nu se fi oprit, de curiozitate, la produsele așezate 
spre vânzare. Fie că tonetele sunt pline de încăl-
țăminte, îmbrăcăminte, produse de igienă sau ju-
cării, comercianții stau de la prima oră a dimineții 
și până seara târziu pentru a-și vinde din marfă. 
La fel se întâmplă și în cazul Elenei, o bătrânică în 
vârstă de 70 de ani care vine zi de zi la toneta sa 
din Nicolina pentru a se întreține.  

Afacerea a deschis-o împreună cu soțul în 
1998, iar timp de 26 de ani a reușit să susțină fa-
milia din vânzarea articolelor de încălțăminte și 
îmbrăcăminte. Deși își amintește cu nostalgie de 
începuturile promițătoare ale afacerii, acum, fe-
meia spune că vine la muncă doar pentru a-și 
plăti cheltuielile.   

„Am deschis în anii `90. Până în 1989, oamenii 
nu aveau de unde și ce cumpăra, pentru că așa 
eram toți. Ei, după ce a căzut regimul și am des-

chis toneta, aduceam marfă din afară, tot felul de 
lucruri. Și oamenii cumpărau. Aveam zile în care 
rămâneam cu toneta complet goală, într-o sin-
gură zi. Mă duceam a doua zi și aduceam iar 
marfă. Vă spun, mergea extraordinar afacerea. 
Până în 2010, când au început să scadă vânzările, 
a venit Boc (Emil Boc – prim ministru, în acea pe-
rioadă) la conducere și a tăiat tot, a mărit toate. 
Însă, cu toate astea, am întreținut copiii la școală, 
la facultate. Îmi amintesc că atunci când era săr-
bătoare, spre exemplu, Sfânta Maria, nu aveam 
timp nici să mănânc. Veneau oamenii și dădeam 
tot, se uitau ce să mai ia, deși toneta era goală. 
Acum? Trec lunile și nu mai am toneta goală. Și 
trei luni îmi ia să vând ceva, dar nici atunci. Am 
zile în care fac 40 de lei, 60 de lei, maximum 100 
de lei. Mai mult mă costă să vin aici și să țin afa-
cerea pe picioare. Numai spațiul pe care stă to-
neta costă 600 de lei. Plus taxe, impozite, e foarte 
greu. Vin aici, că trebuie să duc afacerea mai de-
parte, însă în doi ani, maxim, vreau să vând, dar, 
din nou, nu am cui. Cine să o ia?”, a declarat Elena, 
administrator de tonetă în zona Nicolina. 

Vasile a deschis afacerea  
în 1990 și vine de plăcere la muncă  
Vasile este vecinul de tonetă al Elenei, care a 

deschis tot în anii 1990 afacerea. Acesta spune că 
a reușit să țină toneta timp de 30 de ani, având 
mai multe locații în oraș, unde comercializa 
marfă. Acum, vine tocmai de la Bârnova pentru a 

câștiga un ban, însă spune că nu o va mai duce 
mult din cauza condițiilor care lipsesc.  

„E greu cu vânzarea aici. Marfa, în proporție 
de 85 la sută, este aceeași. Se poate vinde și într-
o lună sau în trei. Dar ce nu înțeleg oamenii este 
faptul că marfa noastră e la fel ca cea din maga-
zine, numai că acolo au lumini și le atrag atenția. 
Aici vin doar oamenii de vârsta a doua și cumpără, 
nu avem fițe pentru tineri. Eu am deschis în 1990, 
cu o măsuță pliantă. După, am schimbat masa cu 
tonete din metal, apoi, cu tonetele din aluminiu 
care erau de un metru pe un metru, iar apoi au 
apărut tonetele astea. După revoluție, am deschis, 
am avut și stand în SIRAJ, pentru că și soția era 
în domeniu, însă m-am restrâns aici, pentru că 
soția a murit și vin ca să mai câștig, așa, un ban, 
să mai ies din casă. Prost e faptul că nu avem 
condiții. E frig, când plouă, când e iarnă, înghe-
țăm. Când e cald, la fel, caniculă, jale. Oricum, ve-
nitul meu e pensia și ce mai ciugulesc eu pe aici, 
câte 30, 40 de lei. Dar mai multe sunt cheltuieli”, 
a declarat Vasile, ieșeanul care deține, de 30 de 
ani, tonetă în zona Nicolina.  

Tonetele din Nicolina sunt tranzitate mai mult 
de persoanele de vârstă mijlocie, aici fiind comer-
cializate produse de îmbrăcăminte și încălță-
minte, de igienă, dar și jucării și produse de 
curățenie. Aici, proprietari sunt ieșenii care au to-
netele și de 30 de ani, la fel cum se întâmplă și în 
cazul Elenei.  

Gabriela RUSU

În urmă cu 30 de ani, și-au deschis tonete 
în zona Nicolina și au dat lovitura în 
afaceri. Pentru Elena totul s-a năruit.  
„Am zile în care plec cu 40 de lei acasă”
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SERVICII MEDICALE 

CABINET INDIVIDUAL  

DE LIBERA PRACTICA 

„PSIHOLOGIE CLINICA” - CAUIA FLORENTINA 

COPII - ADULTI - SERVICII PSIHOLOGICE POST 

CRIZA COVID SUPPORT DE REINTEGRARE SOCIO 

FAMILIARA SI SCOLARA. 

Telefon: 0732.806.569



ANGAJEAZĂ Inginer proiectant 
HVAC 

Vino sa faci parte din echipa DAS! Cau-
tam colegi noi pentru departamentul 

de proiectare si ofertare instalatii 
HVAC (termice, climatizare, ventilatie, 

evacuarea fumului și a gazelor 
fierbinți).  

Candidatul ideal: 
Absolvent studii superioare in dome-

niul instalatiilor aferente constructiilor 
Cunostinte temeinice Autocad, Ms 

Office, cunostiintele de MagiCad consti-
tuie un avantaj 

Disponibilitate pentru deplasari, 
atentie la detalii, disponibilitate pentru 
program prelungit 

Descrierea jobului: 
Realizarea documentatiei proiectelor 

de instalatii (parte scrisa si desenata)  
Participarea la discutii cu beneficiarii 

proiectelor realizate 
Proiectarea instalatiilor pentru fazele 

DTAC, PTH, DDE 
Oferirea de asistenta tehnica si su-

port in faza de executie 
Realizarea de memorii tehnice, bre-

viare de calcul, scheme functionale, etc. 
Intocmirea listelor de cantitati, caie-

telor de sarcini, documentatiilor de 
avize, dispozitiilor de santier 

Elaborarea de solutii de proiectare si 
oferirea de solutii tehnice corespunza-
toare pentru toate tipurile de proiecte 
(civile, industriale si agricole). 

Mentinerea legaturii cu furnizorii si 
producatorii de specialitate 

In functie de necesitati, intocmeste 
oferte financiare pentru instalatiile 
HVAC: solicita oferte de pret de la furni-
zori, analizeaza listele de cantitati in 
conformitate cu planurile proiectului, 
centralizeaza ofertele de pret de la fur-
nizori 

Beneficii: 
Salariu motivant 
Tichete de masa / Diurna (in cazul depla-

sarilor) 
Telefon de serviciu 
Calculator cu toate licentele nece-

sare 
ANGAJEAZĂ 
Pentru lucru în ŢARĂ și 

STRĂINĂTATE 
INGINERI cu/fără experiență: 
CONSTRUCŢII CIVILE INDUSTRIALE ŞI 

AGRICOLE 
INSTALAŢII PENTRU CONSTRUCŢII 
INGINERIE ELECTRICĂ, ENERGETICĂ 

ŞI 
INFORMATICĂ APLICATĂ 
MUNCITORI CALIFICAȚI: 
INSTALATORI, ELECTRICIENI, SU-

DORI, LACĂTUŞI, 
ZIDARI, FINISORI, DULGHERI, TÂM-

PLARI, FIERARI BETONIȘTI 
MUNCITORI NECALIFICAȚI cu/fără 

experiență (8/10 clase; cu/fără 
diplomă de bacalaureat) cu posibilita-
tea calificării în meseriile specifice 
domeniului construcții și instalații. 

CV-urile pot fi transmise prin e-
mail la adresa: office@das.ro sau se 

pot depune la sediul societatii din 
Iasi, str.Aurel Vlaicu, nr.87 

Relații la telefon: 0232 262800 
Mobil: 0744 275 627; 0745 125 161
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PIERDERI 

Societate Ready for Consulting SRL CUI 46426790 pierdut 
certificat înmatriculare emis de ORC Iași. Îl declar nul.

CONDOLEANȚE †Cu sincere regrete anunțăm trecerea în neființă a 
celei ce a fost colega noastră de suflet, doamna 

Georgeta Climescu. Departamentul Contabilitate 
transmite sincere condoleanțe, multă putere 

familiei și prietenilor! Ne rugăm ca Bunul 
Dumnezeu să ofere mângâiere celor care sunt 

îndurerați în urma cumplitului moment. 
Dumnezeu să o ierte!

OFERTE SERVICIU 

Fermador SRL angajează electrician 
întreținere în cadrul Abatorului de 
păsari din Podu-Iloaiei, Județul Iași. 
Pentru mai multe detalii, va rugăm sa 
ne contactați la numărul de telefon: 
0232.222.111

CONDOLEANȚE 
Cu profundă durere în suflete, colectivul BZI 
anunță pierderea celei care a fost Georgeta 
Climescu. Geta, așa cum era cunoscută de 

toți, ne-a părăsit pe 10 septembrie, chiar de 
ziua ei de naștere, pentru a se alătura unei 
lumi mai bune. Draga noastră, vei rămâne 
mereu în inimile și sufletele tuturor. Copiii 
de la BZI nu te vor uita niciodată și îți vor 

simți lipsa în fiecare clipă. Deși Geta a plecat 
din BZI pentru totdeauna, locul ei va 
rămâne veșnic gol. Regrete eterne!

CONDOLEANȚE †Cu adâncă tristețe în suflet, familia 
Florin, Violeta și Claudiu 

Asimionesei deplânge trecerea în 
neființă a celei care a fost Georgeta 

Cimescu. În aceste momente 
transmitem sincere condoleanțe 
familiei greu încercate. Nu o vom 

uita niciodată. Dumnezeu să o 
odihnească în pace!

Comunicat de presă 
-ANUNȚ DE INCEPERE PROIECT- 

” EXTINDERE REȚEA DE CANALIZARE IN COMUNA BUTEA, JUDEȚUL 
IAȘI prin Planul Național de Redresare și Reziliență Apel 

nr. PNRR/2022/C1/I.1 
Comuna Butea, județul Iași a semnat in cursul lunii iunie contractul 

de finantare pentru  ”EXTINDERE REȚEA DE CANALIZARE IN COMUNA 
BUTEA, JUDEȚUL IAȘI” prin PNRR, Apel nr. PNRR/2022/C1/I.1. 

Extinderea retea de canalizare in comuna Butea, județul Iași, numar 
contract finantare C1/100122000178, semnat cu Ministerul Mediului, Ape-
lor si Padurilor, in calitate de coordonator reforme pentru Planul Națio-
nal de redresare si Reziliență, Componența C1: Managementul Apei 

Obiectivul generalal proiectului: 
Proiectul constă în Extinderea sistemului centralizat de canalizare a 

comunei BUTEA, constând din: 
- Reţele de canalizare în sistem separativ, ce colectează gravitaţional 

apele uzate menajere de pe comunei BUTEA. 
- Stații de pompare ape uzate. 
- Stație de epurare. 
- Cămine de vane. 
Rezultate așteptate in urma implementarii proiectului: 
Proiectul urmăreşte îmbunătăţirea condiţiilor de viaţă a populaţiei, a 

calităţii mediului şi eliminării surselor de poluare. Realizarea extinderii 
retelei de canalizare  va permite dotarea gospodăriilor şi a tuturor uni-
tăţilor sociale şi de producţie cu instalaţii sanitare interioare şi implicit 
menţinerea populaţiei în spaţiul rural prin asigurarea unui nivel corespun-
zător al nevoilor igienico sanitare. 

PNRR: Fonduri pentru România modernă și reformată! 
Valoarea totală a proiectului:  29.926.398,20 lei 
Valoare finantare nerambursabila: 29.926.398,20 lei 
Valoare tva aferenta cheltuielilor eligibile din PNRR: 4.739.755,20 lei 
Data începerii proiectului: 21.06.2024 
Data finalizării proiectului: 30.06.2026 
Cod proiect: C1/100122000178 
Date de contact:  Comuna Butea,sat Butea, județul Iași, Str. Alexan-

dru Ioan Cuza, nr. 32, Butea, 
Telefon: (004) 0232/713020; Telefon/Fax: (004) 0232/713040 
E-mail: primariacomunabutea@yahoo.com 

”Conținutul acestui material nu reprezintă în mod obligatoriu poziția ofi-
cială a Uniunii Europene sau a Guvernului României” 

„PNRR. Finanțat de Uniunea Europeană – UrmătoareaGenerațieUE”. 
https://mfe.gov.ro/pnrr/ https://www.facebook.com/PNRROficial/) 
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Nr. de înregistrare în Registrul Formelor de Organizare 0150, CIF RO20657200 
Cu sediul în mun. Huşi, str. Fundãtura Viilor, nr. 23, jud Vaslui cod 735100  tel/fax: 0235-470.844;  

Cu sediul ales în Iaşi, str Cronicar Mustea, nr 17, parter, ap 12, jud Iaşi, tel/fax: 0232/235.508 
mail:  iasi@ldexpertgrup.ro  site: www reorganizare-lichidare.ro 

Debitoare: SERA DELENI SRL – In faliment/In bankruptcy/En faillite 
Sediu: Hârlău, str. Petru Rareș, nr. 5, bl. 4, sc.B, et.1, ap.7, jud.Iaşi, CUI 26902708   
RC J22/675/2010 
Dosar nr. 5060/99/2022 (218/2022) – Tribunalul Iaşi, Secţia II civilă - Faliment 
Nr. 63 /SER/17.09.2024 

Publicaţie de vânzare 
LD Expert Grup SPRL, lichidator judiciar al Sera Deleni SRL, Hârlău, str. 

Petru Rareș, nr. 5, bl. 4, sc.B, et.1, ap.7, jud.Iaşi, CUI 26902708   RC 
J22/675/2010, în temeiul Legii nr. 85/2014 privind procedura insolvenţei, 
vinde prin licitaţie publicã bunurile mobile , in bloc: 

Laptop Lenovo TB 15G2 
Samsung Galaxy Z Fold 5G 256 GB  
Stoc marfă* 
 la pretul de 12.063 lei. 
Licitaţia va avea loc la data de 27.09.2024,  orele 11.00, la biroul li-

chidatorului judiciar din Iaşi, str Cronicar Mustea, nr 17, parter, ap 12, jud 
Iaşi putând participa orice persoană fizică sau juridică care va depune o 
ofertă ce va conţine:  

cerere de participare la licitaţie; 
dovada achitării taxei de participare de 8%  din pretul de pornire al li-

citatiei 
dovada achitării cauţiunii de 10% din preţul de pornire al licitaţiei. 
dovada achitării caietului de sarcini – 5% din prețul de pornire al 

licitației  
documentele care atestă identitatea şi calitatea participantului la 

licitaţie, după cum urmează  :actele de identificare ale persoanei 
juridice/fizice, împuternicire pentru persoana care reprezintă societatea 
cu menţiunea că are mandat de a licita indiferent de sumă, ştampila. 

Cauțiunea se va achita în contul nr. RO47BTRLRONCRT0392535501, 
cont deschis pe numele debitoarei  Sera Deleni SRL la Banca Transilvania. 

Inscrierile se fac la biroul lichidatorului judiciar din Iaşi, str Cronicar 
Mustea, nr 17, parter, ap 12, jud Iaşi cu o zi înainte de data desfãşurãrii 
licitaţiei, ora 15.00. 

Ofertanţii care se înscriu la licitaţie, dar nu participă, pierd toate sumele 
avansate în vederea participării la licitaţie. Neplata preţului la termenul 
stabilit, 5 zile de la data licitaţiei, duce la pierderea sumelor avansate pen-
tru achiziţionarea bunurilor, care vor fi scose din nou la vânzare în sarcina 
cumpărătorului. Oricine pretinde vreun drept asupra bunurilor mobile 
scoase la vânzare se va adresa lichidatorului judiciar cu trei zile înainte de 
data desfãşurãrii licitaţiei. 

Informaţii lichidator judiciar  telefon  0232/235.508. 
Lichidator judiciar LD Expert Grup SPRL



Numărul de mame minore la Ma-
ternitatea „Cuza Vodă” Iași se men-
ține și în 2024 ridicat. Anual, cifra 
acestora este de peste 100, majori-
tatea născând prematur. Cu toate 
acestea, din fericire, cazurile de 
abandon ale copiilor nou-născuți 
sunt foarte scăzute.  

În Iași, numărul mamelor minore 
continuă să reprezinte o provocare 
socială și medicală. Fetele care 
devin mame la vârste fragede se 
confruntă cu riscuri ridicate, aso-
ciate sarcinilor în adolescență. Nu-
mărul de mame minore la 

Maternitatea „Cuza Vodă” Iași se 
menține și în 2024 ridicat, totuși, 
majoritatea decid să-și păstreze co-
pilul și resping abandonul. 

Numărul de mame  
minore la Maternitatea  
„Cuza Vodă” Iași se  
menține și în 2024 ridicat 
Problema mamelor minore este 

strâns legată de factori economici și 
de dinamica familiilor dezbinate 
care contribuie la vulnerabilitatea 
acestor tinere. Sărăcia extremă și 
lipsa oportunităților educaționale le 

expun pe adolescente unor riscuri 
crescute de a deveni mame la vârste 
fragede, în timp ce familiile dezbi-
nate, caracterizate de absența unuia 
sau a ambilor părinți, creează un 
mediu instabil și nesigur. Fără un 
sprijin adecvat și fără modele paren-
tale sănătoase, multe dintre aceste 
tinere se confruntă cu o lipsă de în-
drumare, ceea ce duce la sarcini ne-
planificate.  

În primele șase luni ale anului 
2024, la Maternitatea „Cuza Vodă” au 
născut 74 de mame minore. Anual, 
totalul de mame minore la această 
maternitate trece de 100.  

„Pe parcursul timpului, cele mai 
multe minore le-am avut în 2020-
2021, respectiv 140-142 de mame mi-
nore. Anul trecut am avut 132. Cifra 
este de peste 100 de mame minore, 
anual. Din fericire, aceste mame nu-
și abandonează copiii, ceea ce este 
un lucru foarte important. O parte 
dintre ele chiar își continuă și stu-
diile. O parte dintre ele beneficiază 
și de sprijinul asistenței sociale. Nu 
am avut în rândul acestor mame, în 
ultimii ani, copii abandonați”, a de-
clarat Anca Bivoleanu, medic primar 
neonatolog.  

În momentul în care o mamă mi-
noră ajunge la spital, Serviciul de 
Protecție al copilului este sesizat, iar 
mama este luată în evidență. De 
asemenea, se discută cu primăria 
localității din care provine mama.  

„Mai avem și mame minore din 
alte județe, care vin să nască aici 
pentru că, deși suntem în secolul 

XXI, mai există chestia asta de ru-
șine”, a mai adăugat Anca Bivoleanu.  

Cazurile de abandon al 
copiilor sunt foarte rare  
în rândul mamelor minore 
Majoritatea mamelor minore au 

vârstele de 16-17, însă s-au înregis-
trat și cazuri în care mamele aveau 
mai puțin, chiar și 12 ani. În aceste 
cazuri, majoritatea nașterilor au loc 
prematur. De asemenea, pentru a 
reduce riscurile, se preferă nașterea 
prin cezariană.  

„Chiar dacă sunt copile de 14-15 
ani, au acel instinct matern care își 
spune cuvântul și își îngrijesc copiii. 
La început, nu percep, mai ales că 
ele nasc copii prematuri de obicei, 
copii cu probleme, cu spitalizare 
prelungită. Deși, la început, ele sunt 
încântate, ulterior își dau seama la 
ce se înhamă. Este un paradox. Pe zi 
ce trece, copilul este din ce în ce mai 
bine, iar ele, din ce în ce mai triste”, 
a explicat medicul.  

Un caz excepțional cu care s-a 
confruntat medicul primar a fost 
acum câteva zile, când o mamă de 16 
ani a născut prin cezariană, pentru a 
doua oară. Astfel de cazuri sunt în-
grijorătoare și subliniază nevoia de 
educație și sprijinire a tinerelor.  

Numărul de mame minore la Ma-
ternitatea „Cuza Vodă” Iași se men-
ține și în 2024 ridicat, însă, din 
fericire, se înregistrează foarte pu-
ține cazuri de abandon al copiilor.  

Cătălina IURAȘCU
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Numărul de mame minore la Maternitatea  
„Cuza Vodă” Iași se menține și în 2024 ridicat. Din 
fericire, cazurile de abandon sunt foarte scăzute
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Domnul doctor a dat  
în patima băuturii și umblă,  
mai mereu, aghezmuit  
Babele bârfitoare vă pun la curent ci să mai 

bârfești prin lumea halatelor albe. Personajul 
principal di astăzi este un domn doctor di la Spe-
talul Spocola, Pristinel Ștofănescu. În ultimii ani, 
pari că medicul a căzut în patima băuturii, iar, zi 

de zi, era mai mult aghezmuit decât treaz. Din 
cauza băuturii, domnul nostru, cică, era și recal-
cintrant, cauzând tot felul de scandaluri cu veci-
nii, dar și cu familia. D-apăi, să știe că ăștia cu 
patima lui Bachus îs cam greu de suportat și să 
pari că nici Pristinel nu faci vreo excepție. Să 
sperăm totuși că Pristinel Ștofănescu nu mergi 
băut și pi la spital, că altfel ar fi vai de bieții pa-
cienți.  

Mușchiuloșii di la Waidar să dezbracă 
pi net pentru un bănuț în plus 

În continuarea rubricii de astăzi, babele vă 
povestesc ci mai fac bărbații mușchiuloși din 
târg pentru un bănuț în plus. Alfedrinio Chiric și 
Îngeraș Binic se dau mari bodybuilderi la o sală 
din târg. Activitatea sportivă, să pari însă că, nu 
li aduci celor doi zmei venituri suficienti, astfel 
că, zilnic, mușchiuloșii lucrează și la cameră, 
undi să dezbracă pentru plăcerile altor domni cu 
dari de mână. Asta e dovada vie că în viață nu e 

suficient să-ți antrenezi doar mușchii, ci mai tre-
buie antrenat și creierașul dacă vrei să nu mori 
de foami sau să ajungi să te prostituezi online.  

Soții dezvoltatori au un  
trecut dubios pi care l-ar vrea uitat 
La final di rubricuțî, babili vă povestesc ci tre-

cut dubios au doi soți, cari să vor ajunși mari dez-
voltatori în târg. Îi vorba di soții Ciubotă, ăia cari 
au investit în blocurile mereu verzi din Tătăraș, 
undi problemile să țin cu duiumul de proprietari, 
cari au plătit o pungă din iepuroi pentru niște 
apartamenti fără apă. Nu îi di mirari acest lucru 
din moment ci urlă târgu că, înainti de a investi 
în imobiliari, Ciprică Ciubotă era hoț de buzunari 
prin Germania, în timp ce soața sa strălucea 
printr-o vitrină din aceeași țară. Au asudat un pic 
cei doi și acum ar vrea ca nimeni să nu știe ce au 
comis ei prin străinătățuri, dar ci să faci, mereu 
se găsești cineva cari să-ți aducă aminte de 
unde ai plecat.  

Bursa bârfelor

Un bărbat de 66 de ani, din 
localitatea Uricani, comuna 
Miroslava, s-a înecat, într-un mod 
sinistru, după ce plecase la pescuit. 
Trupul său a rămas în același  
loc sub apă, timp de o noapte 

 
Pompierii de la ISU Iași și polițiștii de la IPJ Iași 

au fost alertați pe 17 septembrie, în urma unui apel 
la 112. Un bărbat a fost dat dispărut după ce a ple-
cat la pescuit pe râul Bahlui. Familia s-a alertat 
când acesta nu a mai revenit acasă. Din păcate, a 
fost un scenariu tragic, bărbatul a rămas prins în 
mâl și s-a înecat. 

Bărbatul de 66 de ani s-a înecat  
după ce a plecat la pescuit 
În seara de 16 septembrie 2024, un bărbat de 

66 de ani a plecat la domiciliu pentru a merge la 
pescuit în locul unde mergea de obicei. Doar că 
acesta nu s-a mai întors niciodată acasă. A doua 
zi, familia a observat că acesta nu a mai revenit 
de la pescuit, astfel că a mers în căutarea lui. 
Locul în care acesta pescuia era, undeva, în spa-
tele complexului ERA, pe râul Bahlui, iar membrii 
familiei au mers direct acolo. Aceștia au desco-
perit undița bărbatului și câteva haine, dar nici 
urmă de el. Au sunat imediat la serviciul 112 și au 
cerut sprijin de la autorități. 

„Inspectoratul pentru Situații de Urgență „Mi-
hail Sturdza”, al județului Iași, a fost alertat prin 

apel la 112 pentru căutarea unei persoane, posibil, 
înecată în râul Bahlui, pe raza localității Uricani. 
La locul solicitării au fost direcționate, de urgență, 
o autospecială de scafandri și o barcă pneuma-
tică. După efectuarea căutărilor, echipa de sca-
fandri a reușit să găsească persoana care, din 
nefericire, era decedată. Conform celor declarate 
de aparținători, bărbatul în vârstă de 66 de ani era 
plecat la pescuit din seara de 16 septembrie și nu 
s-a mai întors acasă. După scoaterea trupului 
neînsuflețit la mal, acesta a fost predat polițiștilor 
pentru efectuarea cercetărilor în cauză”, au trans-
mis reprezentanții ISU Iași. 

Victima a rămas prinsă în același loc 
Pompierii scafandri au început căutările ieri, 

17 septembrie 2024, în jurul orei 10:00. Din păcate, 
trupul bărbatului a fost găsit chiar în locul unde 

acesta pescuia. În urma ploilor din ultimele zile, 
râul Bahlui a crescut cu aproximativ 1 m, poate 
mai mult în unele zone. Bărbatul ar fi alunecat și 
s-a scufundat în mâlul din râu. Nivelul apei nu este 
foarte mare, însă din cauza curentului și a mâlului, 
ieșeanul nu a mai putut să se ridice. Acesta nu a 
reușit să se mai ridice la suprafață și s-a înecat, 
iar trupul a rămas prins în același loc, sub apă. 
Toată lumea credea că bărbatul de 66 de ani a fost 
luat de apă și s-a înecat. Astfel, familia se aștepta 
ca trupul său să fie găsit în alt loc, nu în cel în care 
a pescuit. Autoritățile au recuperat trupul bărba-
tului, iar polițiștii criminaliști vor efectua cercetări 
pentru a stabili ce s-a întâmplat exact. 

Bărbatul de 66 de ani s-a înecat într-un mod 
tragic după ce a plecat la pescuit, în locul unde o 
făcuse de nenumărate ori. 

Petronel ȘTEFAN

Scenariu tragic, la Iași! Un bărbat de 
66 de ani s-a înecat, într-un mod 
sinistru, după ce a plecat la pescuit


